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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Időzített bomba a budapesti Illatos úton, ami már nem is olyan illatos? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint amivel már Ön is tisztában lehet, hatalmas gondot jelent a környezetszennyezés és anna k

megelőzése. Nincs ez máshogy az Illatos úton található Budapesti Vegyim űvek

veszélyeshulladék-tárolój ánál sem .

A Budapest közepén lévő 11 ha-os területen közel 2000 t, részben azonosítatlan veszélye s

hulladékot tárolnak, többségét már szétrohadt hordókban . Mivel az ipari terület felülrő l

nyitott, alulról pedig nem betonozott, ezért a lyukas és fedetlen területen az anyagok egy rész e

folyamatosan szivárog a talajba és a talajvízbe, a szél pedig szabadon fújja szét a fedetlen

hordókból a mérgeket . A területen bizonyított a probléma súlyossága. A korábbi évek

talajvíz-vizsgálati eredményei igazolják, hogy a szennyez ő anyagok már bejutottak a talajb a

és a talajvízbe egyaránt . Ennek egyik oka lehet az eső , másik pedig, hogy a Közép-Duna-

völgyi Környezetvédelmi és Természetvédelmi Felügyel őség elrendelése alapján, a nagy

melegekben, folyamatos locsolást igényel a terület . 2005-ben a Hídépít ő Zrt. és alvállalkozói

1,4 milliárdból elkezdték a talajvíz megtisztítását, de közben a szivárgó anyagokat senki nem



szállította el . Így, ami vizet és talajt megtisztítottak, abba rögtön folyt is bele az újabb vegy i

anyag. És ez így megy legalább hat éve . Mostanra az EU-s szerződést megszegve már a talaj

tisztításával is leálltak. A közel 2000 t veszélyes hulladék, mint időzített bomba, robbanásra

készen veszélyezteti az emberek mindennapjait . Egy esetleges tűz beláthatatlan katasztrófát és

károkat okozna. 1992 . január 9-én három robbanás is történt ezen a területen, ahol

huszonegyen sérültek meg. Vajon csak akkor fogunk lépni az ügy érdekében, ha megtörténik

a következ ő tragédia? De vehetnénk példának okáért a devecseri vörösiszap katasztrófát is ,

ahol sokkal nagyobb költségeket igényel utólag a rekultiváció, mint amennyib ől megelőzhető
lett volna a tragédia . A sérültekrő l pedig ne is beszéljünk . Megengedhet a Kormány ekkora

kockázatot a Budapesten és a környékén lakókra nézve ?

Ezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy milyen lépéseket kíván tenni a

Kormány a katasztrófa megelőzése érdekében? Mennyi id őn belül kívánja biztosítani a

volt Budapesti Vegyiművek telepének kármentesítését, illetve a telepen szüksége s

rekultivációs munkálatok elvégzését? Az országban több hasonló időzített bomba

található, ezek felszámolása, évtizedes mulasztása a mindenkori kormányoknak, nem

gondolják úgy, hogy végre lépni kellene ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . április 28 .

Tisztelettel :

--kim
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